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Sēde sasaukta 2024. gada 12. septembrī plkst. 13 

Sēde atklāta 2024. gada 12. septembrī plkst. 13.01 

  

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Mārtiņš Mediņš 

 

Sēdē piedalās 8 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Mārtiņš Mediņš, deputāts Voldemārs Čačs, deputāts Rihards 

Melgailis, deputāts Jānis Siugalis, deputāte Inita Nagņibeda, deputāts Jānis Kalniņš, 

deputāte Laine Baha, deputāts Arnolds Jātnieks 

 

Sēdē nepiedalās: 

deputāts Aivars Mačeks - komandējumā 

 

Sēdē piedalās: 

pašvaldības izpilddirektors Ivars Romānovs, datorsistēmu un datortīklu administratore Krista 

Sondore, Juridiskās nodaļas vadītāja Evita Grigorjeva, sabiedrisko attiecību speciāliste 

Andra Matuļenko, Attīstības un būvniecības departamenta vadītājs Mārtiņš Veinbergs, 

Attīstības un plānošanas nodaļas vadītāja Ilze Tijone, vecākā projektu vadītāja Ineta 

Bramane, teritorijas plānotāja Dace Platonova, energopārvaldnieks Raitis Ignatjevs, 

Izglītības nodaļas vadītāja Baiba Šumina, izglītības speciāliste izglītības kvalitātes jautājumos 

Ilze Ērgle, Nekustamo īpašumu nodaļas vadītāja Gunita Vīgupa, deputāts Guntis Kalniņš, 

SIA “Grupa93” pārstāve Līga Ozoliņa, SIA “Ķemers Business and Law Company” pārstāve 

Edīte Ķemere, laikraksta “Bauskas Dzīve” žurnālists Uldis Varnevičs 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 2029. gadam 1. redakcijas 

apstiprināšanu un nodošanu publiskai apspriešanai. 

2. Par Bauskas novada teritorijas plānojuma 1. redakcijas pilnveidošanu. 

3. Par dalību sadarbības projektā "Sabiedrības drošības sistēmas attīstība pašvaldībās". 

4. Par dalību sadarbības projektā "Viedās pašvaldības attīstība Aizkraukles, Bauskas un 

Jelgavas novadā, ieviešot viedus risinājumus pašvaldību ēkās pašvaldības autonomo 

funkciju nodrošināšanā". 

5. Par grozījumiem Bauskas novada Attīstības programmas 2022. – 2028.gadam Investīciju 

plānā. 

6. Par dzīvojamās mājas Rīgas ielā 40, Bauskā pārvaldīšanas tiesību nodošanu mājas 
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pārvaldniekam. 

 

1.p. 

Par Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 2029. gadam 1. redakcijas 

apstiprināšanu un nodošanu publiskai apspriešanai. 

 

(B.Šumina, L.Baha, I.Ērgle, A.Jātnieks, V.Čačs, I.Nagņibeda, E.Ķemere, M.Mediņš) 

 

Ziņo: B.Šumina. 

  Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 

2029. gadam 1. redakcijas nodošanu publiskai apspriešanai. Pašvaldību likuma 4. panta pirmās 

daļas 4. punktā ir noteikts, ka viena no pašvaldības autonomajām funkcijām ir gādāt par 

iedzīvotāju izglītību. Minētā likuma 10. panta pirmās daļas 3. punkts noteic, ka dome ir tiesīga 

izlemt ikvienu pašvaldības kompetences jautājumu. Tikai domes kompetencē apstiprināt 

pašvaldības attīstības plānošanas dokumentus, tostarp attīstības programmu un ilgtspējīgas 

attīstības stratēģiju. Izglītības likuma 17. panta trešās daļas 1.1. punkts nosaka, ka pašvaldība 

saskaņā ar Ministru kabineta apstiprinātajās izglītības attīstības pamatnostādnēs noteiktajiem 

mērķiem izstrādā izglītības attīstības stratēģiju. Ministru kabineta noteikumu Nr. 737 

“Attīstības plānošanas dokumentu izstrādes un ietekmes izvērtēšanas noteikumi” 2. punkts 

nosaka, ka šos noteikumus piemēro attiecībā uz attīstības plānošanas dokumentiem, kurus 

izstrādā valsts un pašvaldību institūcijas, 3. punkts nosaka, ka attīstības plānošanas dokumentus 

izstrādā Attīstības plānošanas sistēmas likuma 10. pantā noteiktajos gadījumos. Minēto 

noteikumu 5. punkts nosaka, ka, izstrādājot attīstības plānošanas dokumentus, ievēro 

normatīvos aktus, kas nosaka sabiedrības līdzdalības kārtību attīstības plānošanas procesā. 

Saskaņā ar Bauskas novada pašvaldības un SIA “Ķemers Business and Law Company” līgumu 

“Bauskas novada izglītības attīstības stratēģijas un rīcības plāna 2024.-2029. gadam izstrāde” 

veikta Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.-2029. gadam 1. redakcijas izstrāde, 

ietverot esošās situācijas izvērtējumu un stratēģiskās daļas un rīcības plānu. Izglītības 

stratēģijas 1. redakcijas izskatīšana norisinājusies darba grupā. Pašvaldību likuma 54. panta 

pirmā un trešā daļa nosaka, ka, lai veicinātu iedzīvotāju līdzdalību vietējas nozīmes jautājumu 

lemšanā un ievērotu iedzīvotāju intereses, pašvaldība rīko publisko apspriešanu tās autonomās 

kompetences jautājumos. Publiskā apspriešana organizējama, ņemot vērā šajā likumā un citos 

likumos, un Ministru kabineta noteikumos paredzēto par sabiedrības līdzdalības kārtību 

pašvaldības attīstības plānošanas procesā. Ņemot vērā visu iepriekš minēto, lūdz lemt par 

Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģijas 2024.–2029. gadam 1. redakcijas nodošanu 

publiskai apspriešanai laika periodā no 2024. gada 30. septembra līdz 2024. gada 30. oktobrim, 

paziņojumu par Bauskas novada Izglītības attīstības stratēģija 2024.–2029. gadam nodošanu 

publiskai apspriešanai ievietojot Bauskas novada pašvaldības tīmekļvietnē 

www.bauskasnovads.lv un publicējot pašvaldības izdevumā “Bauskas Novada Vēstnesis”. 

Stratēģijas 1. daļa līdz nodošanai publiskai apspriešanai tiks pilnveidota atbilstoši Bauskas 

novada vizuālai identitātei. Jautājums tika izskatīts Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēdē, 

kurā tika izteikti priekšlikumi: 1. daļā tika aicināts pārskatīt 25. lp. attēloto izglītojamo 

prognozi turpmākajiem periodiem un datus salīdzināt ar šī gada datiem (secināts, ka prognozes 

nav iepriecinošas, vislielākās atšķirības ir vidusskolas posmā, no 1.-9. klasei – atšķirības 

maznozīmīgas); 11. lp. tabulā veikt tehniskus precizējumus; tika izteikts ierosinājums 

centralizēto eksāmenu rezultātu aprakstošajā daļā veikt detalizētāku aprakstu, kas līdz domes 

sēdei tiks izdarīts; stratēģijas 2. daļā tika norādīts uz redakcionāliem labojumiem, precizējot 

dažādu projektu un programmu nosaukumus, papildinot informāciju par skolēnu mācību 

uzņēmumiem un izmantot atbilstošus izglītības iestāžu nosaukumus; ieteikums 59. lp. 

papildināt ar informāciju par sporta skolas “Dartija” otrās kārtas projekta turpināšanu, lielāku 

uzmanību pievēršot skolēnu pārvadājumiem un to atbilstībai IZM uzstādījumiem par 

pieļaujamām minūtēm, kā arī ierosināts balstīties uz pašvaldībā saņemtajiem Tiesībsarga 
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norādījumiem; tika ieteikts iekļaut informāciju par iespējamo sadarbību ar Kandavas 

Lauksaimniecības tehnikuma Saulaines struktūrvienību saistībā ar profesionālo izglītību un 

izvērtēt novadā nepieciešamākās profesijas, kas papildinātu esošo darba tirgu. Sagatavota 

prezentācija par izglītības stratēģiju. Komiteja vienojas, ka to prezentēs domes sēdē. Komitejas 

sēdē ir uzaicināta stratēģijas 2. daļas izstrādātāja E.Ķemere, aicina atbalstīt sagatavoto lēmuma 

projektu.   

 L.Baha izsaka pateicību par ieguldīto darbu un izsaka priekšlikumu precizēt un 

papildināt stratēģijas 2. daļas 11. lp. tabulu ar visām novada sporta skolām, kā arī saistībā ar 

priekšrocībām papildināt to ar atsauci par materiāltehniskās bāzes sakārtotību stadionu 

infrastruktūrā. I.Ērgle paskaidro, ka šo kā priekšrocību neiekļauj, jo visā novadā nav stadionu 

infrastruktūras materiāltehniskās bāzes nodrošinājuma. L.Baha ierosina aktualizēt datus par 

audzēkņu skaitu uz 2024. gada 1. septembri. B.Šumina atbild, ka dati ir apkopoti uz šo periodu, 

bet nav pārbaudīti, tāpēc nav publicējami. L.Baha turpina par tabulu Nr. 7 “Enerģijas patēriņš 

izglītības iestādēs 2023. gadā”, norādot, ka tabulā iekļauti arī dati par Iecavas kultūras namu. 

I.Ērgle pieņem precizēšanai. L.Baha norāda aktualizēt speciālo izglītības iestāžu un Iecavas 

pamatskolas nosaukumus un jautā par Uzvaras pamatskolas un PII Lācītis darbību. B.Šumina 

atbild, ka stratēģijā izglītības iestādes nav iekļautas, turpmākais darba process ir noteikts. 

L.Baha ierosina iekļaut šīs izglītības iestādes, jo to ēka tiks attīstīta kā komplekss ar divām 

izglītības iestādēm, kā arī norāda tabulu virsrakstus pārnest kopā ar tabulu labākai 

pārskatāmībai, un U.1.2.2. punktā precizēt rezultatīvo rādītāju un rīcības virzienus, lai sasaucas 

ar pašvaldības attīstības programmu. 

 A.Jātnieks jautā, vai stratēģijā iekļauta Saulaines struktūrvienība un vai ir izvērtēts to 

pievienot novada izglītības iestādēm. B.Šumina atbild, ka ar Saulaines struktūrvienību ir līgums 

par metodisko atbalstu, tā nav iekļauta stratēģijā, jo tā nav Bauskas novada pašvaldības dibināta 

iestāde un nav pakļautībā esoša iestāde; 1. daļā ir atsauce uz iespēju apgūt profesionālo 

izglītību Saulaines struktūrvienībā; iekļaušana izglītības stratēģijā tiks izvērtēta kopsakarībā ar 

pašvaldības attīstības stratēģiju.  

 V.Čačs izsakās par pārāk optimistisko izglītojamo prognozējamo dinamiku 

Skaistkalnes, Vecumnieku un Iecavas vidusskolās, kaut gan samazinājums jau vērojams tagad. 

B.Šumina paskaidro, ka Vecumniekiem ir tendence attīstīties, piesaistot izglītojamos no citiem 

novadiem. I.Ērgle papildina, ka Iecavā ir vērojams izglītojamo pieaugums. 

 I.Nagņibeda aicina vēlreiz pārskatīt datus par šī gada izglītojamo skaitu izglītības 

iestādēs, pamatojot 2. daļā 15. lp. izteiktos apgalvojumus, un jautā, vai veicot aprēķinu par 

platību uz 1 izglītojamo tiek ņemta vērā gan mācību telpu, gan sporta zāles platība. I.Ērgle 

atbild, ka tikai mācību telpu platība vidēji 3 m2 uz izglītojamo. E.Ķemere paskaidro, ka precīzi 

aprakstīts, kā veidojas telpas kapacitātes aprēķins, balsoties uz pieejamajiem datiem. 

I.Nagņibeda atkārtoti aicina pārskatīt Bauskas Valsts ģimnāzijas datus, jo, ja vienā mācību gadā 

par dažiem izglītojamiem skaits ir bijis mazāks, tas nenozīmē, ka skaits turpmāk samazināsies, 

jo nākamais gads pierāda, ka skolēnu skaits pieaug; samazinājums pamatojams ar specializētās 

programmas piedāvājuma neesamību. E.Ķemere piebilst, ka mainot vienu datu pozīciju, 

izmaiņas ir veicamas visās datu pozīcijās. M.Mediņš norāda, ka šī ir stratēģijas 1. redakcija, 

darbs tiks pilnveidots un atbilstības izvērtētas. E.Ķemere norāda, ka aprēķinos balstās uz 

iedzīvotāju skaita dinamiku un novadā dzimušo un reģistrēto bērnu skaitu; visā Latvijas 

teritorijā vērojama negatīva tendence.  

 L.Baha ierosina indikatoru tabulas rādītājos precizēt par aktuālajiem un pieejamajiem 

datiem.   

 I.Nagņibeda ierosina salīdzināt apgalvojumus abās stratēģiju daļās, lai nerastos 

pretrunas. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana.  

   

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Mārtiņš Mediņš, 
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Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

precizēt un papildināt stratēģijas 2. daļas 11. lp. tabulu ar novada 

sporta skolām, precizēt tabulu Nr. 7, aktualizēt speciālo izglītības 

iestāžu un Iecavas pamatskolas nosaukumu, iekļaut stratēģijā atsauci 

uz Uzvaras pamatskolu un PII Lācītis, tabulu virsrakstus pārnest kopā 

ar tabulu labākai pārskatāmībai, U.1.2.2. punktā precizēt rezultatīvo 

rādītāju un rīcības virzienus, izvērtēt Saulaines struktūrvienības 

iekļaušanu izglītības stratēģijā kopsakarībā ar pašvaldības attīstības 

stratēģiju, pamatot 2. daļā 15. lp. izteiktos apgalvojumus, indikatoru 

tabulas rādītājos precizēt par aktuālajiem un pieejamajiem datiem,  

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada 

Izglītības attīstības stratēģijas 2024.- 2029. gadam 1. redakcijas 

apstiprināšanu un nodošanu publiskai apspriešanai". 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada teritorijas plānojuma 1. redakcijas pilnveidošanu. 

 

(D.Platonova, L.Baha, V.Čačs, M.Mediņš) 

 

Ziņo: D.Platonova.  

 Noslēgusies teritorijas plānojuma 1. redakcijas publiskā apspriešana, kas norisinājās no 

2024. gada 8. augusta līdz 9. septembrim. Tika organizētas četras publiskās apspriešanas 

sanāksmes Bauskā, Vecumniekos, Pilsrundālē un Iecavā, kuras apmeklēja nepilni 60 

iedzīvotāji. Tika organizēta papildus sanāksme Bauskas vecpilsētas iedzīvotājiem, kuru 

apmeklēja 28 iedzīvotāji.  Par teritorijas plānojuma 1. redakciju saņemti 13 personu iesniegumi 

un 17 institūciju atzinumi, to skaits tiks precizēts, jo dažiem atzinumiem pieprasīts termiņa 

pagarinājums.  Lai izvērtētu un iekļautu personu iesniegumus un novērstu institūciju atzinumos 

norādītās nepilnības, ir nepieciešams pilnveidot teritorijas plānojuma 1. redakciju.  

 L.Baha jautā par starpkara teritoriju – kāda bija atsaucība un uz ko iedzīvotāji norādīja. 

D.Platonova atbild, ka bija ieradušies 28 iedzīvotāji un tika izskaidrota plānojuma būtību; par 

šo teritoriju rakstiski iesniegumi nav saņemti.   

 V.Čačs jautā, vai starpkara teritoriju ēku īpašniekiem tika nosūtīti paziņojumi par 

plānojumu. D.Platonova atbild, ka tika nosūtīti. V.Čačs turpina par dienvidu apvedceļa 

teritoriju. D.Platonova atbild, ka šis jautājums tika vairākkārt izdiskutēts ar AS “Latvijas Valsts 

ceļi”, kuru atzinumā norādīts, ka neatbalsta, ka pašvaldība dienvidu posmu saglabā kā 

nacionālas nozīmes infrastruktūras teritoriju; atbalsta, ka tiek noteikta kā vietējas nozīmes 

teritorija, jo nesaredz, ka būtu papildus finansējums dienvidu atzara posma izbūvei. Pašvaldība 

šo posmu saglabājot kā vietējas nozīmes teritoriju, var saskarties ar to, ka iedzīvotājiem būs 

jāizmaksā kompensācijas.  

 M.Mediņš jautā, vai līdz šim kādam ir izmaksāts. D.Platonova atbild, ka nē, jo līdz šim 

tā ir noteikta kā nacionālas nozīmes infrastruktūras teritorija – rezervētā teritorija valsts 

vajadzībām. M.Mediņš norāda, ka novadam kopumā apvedceļš ir ļoti svarīgs, šī teritorija ir 

saglabājama. D.Platonova piebilst, ka jārēķinās ar sekām, no Satiksmes ministrijas un AS 

“Latvijas Valsts ceļi” saņemti negatīvi atzinumi. 
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 L.Baha jautā, vai ir apzinātas pašvaldības izmaksas kompensāciju izmaksu gadījumā, šo 

teritoriju atstājot pašvaldības īpašumā. D.Platonova atbild, ka dārgākās izmaksas būs tilta 

būvniecībai pāri Mūsas upei, kompensāciju apmērs nav apzināts, un norāda, ka no ZPR 

saņemts pozitīvs atzinums, ka šī dienvidu teritorija ir saglabājama.    

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Mārtiņš Mediņš, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada teritorijas plānojuma 

1. redakcijas pilnveidošanu". 

 

 

3.p. 

Par dalību sadarbības projektā "Sabiedrības drošības sistēmas attīstība pašvaldībās". 

 

(I.Bramane, M.Mediņš, R.Melgailis, I.Romānovs, V.Čačs) 

 

Ziņo: I.Bramane.  

 Sagatavots lēmuma projekts par dalību sadarbības projektā “Sabiedrības drošības 

sistēmas attīstība pašvaldībās”, pamatojoties uz Eiropas Savienības kohēzijas politikas 

programmas 2021.–2027. gadam 5.1.1. specifiskā atbalsta mērķi “Vietējās teritorijas integrētās 

sociālās, ekonomiskās un vides attīstības un kultūras mantojuma, tūrisma un drošības 

veicināšana pilsētu funkcionālajās teritorijās”, kura mērķis ir veicināt viedo pašvaldību 

attīstību, ieviešot viedus risinājumus pašvaldību autonomo funkciju un no tām izrietošu 

pārvaldes uzdevumu izpildes nodrošināšanā, ieviešot inovatīvus risinājumus vai tehnoloģiju jeb 

procesa, pakalpojuma vai produkta inovāciju, kas uzlabo pašvaldības sniegto pakalpojumu 

efektivitāti un par kuru ir saņemts Latvijas Zinātnes padomes zinātniskās ekspertīzes atzinums, 

ka projektā paredzētais risinājums ir vērtējams kā Latvijas mēroga inovācija. Projektu ideju 

priekšatlases procesa ietvaros Jelgavas valstspilsētas pašvaldības iestāde “Jelgavas digitālais 

centrs” veica pārrunas ar potenciālajām sadarbības pašvaldībām - Bauskas, Dobeles un 

Jēkabpils pašvaldībām. Projekta idejai tika saņemts pozitīvs ZPR un Latvijas Zinātnes padomes 

atzinums ar nosacījumiem. Projekts iekļauts Bauskas novada attīstības programmas 2022.-

2028. gadam prioritātē. Projektā plānotās darbības: Bauskas pilsētā divu krustojumu  

aprīkošana ar stabilu konstrukciju videonovērošanas aprīkojuma uzstādīšanai (Bauska-Eleja 

aplis, Lidlauka iela); Iecavas pilsētā krustojuma aprīkošana bez pārbūves (Rīgas un Ed. Virzas 

ielas krustojums); divu bezpilota gaisa kuģu iegāde, servera un licences iegāde, 6 speciālistu 

apmācība. Projekta ilgums ir 36 mēneši, plānotais uzsākšanas laiks provizoriski 2025. gada 

sākums. Projekta kopējās plānotās izmaksas Bauskas novada pašvaldībai kā sadarbības 

partnerim kopā veido 105 147,06 EUR, tajā skaitā, ERAF finansējums 89 375  EUR jeb 85 % 

un pašvaldības līdzfinansējums 15 772,06 EUR jeb 15 %. Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma 

projektu. 

 M.Mediņš jautā, vai projektā varēja iegādāties arī laivas, elektrības ģeneratorus. 

I.Bramane atbild, ka projektā tiek atbalstīta viedās sistēmas iegāde datu uzkrāšanai. M.Mediņš 

turpina, kādu viedo funkciju realizēs bezpilotu gaisa kuģi. I.Bramane atbild, ka tiem ir 

videonovērošanas kameras ar datu uzkrāšanas funkciju, lai ātrāk fiksētu situācijas, samazinot 

cilvēkresursu patēriņu.  
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R.Melgailis jautā, kāds ir vadības  un pašvaldības policijas viedoklis par projekta 

nepieciešamību, vai tiks galā ar papildus pienākumiem, kā arī šobrīd ir pietiekams videokameru 

nodrošinājums; šaubās, vai Bauskas novadam kopumā šis ir aktuāli. I.Romānovs atbild, ka 

vadības sanāksmē projekts tika izskatīts un atbalstīts; viedu sistēmu iegāde ir valsts mēroga 

drošības jautājums saistībā ar tranzītpilsētas statusu, jo dati var tikt izmantoti citu 

tiesībsargājošo institūciju interesēs.  

 V.Čačs jautā, kāpēc neliels Bauskas novada finansējuma apjoms, vai saistībā ar 

pašvaldības policijas pārkārtošanu citās telpās nevar sasaistīt viedās sistēmas iegādi. I.Bramane 

atbild, ka summa ir sadalīta 6 pašvaldībām – katrai pašvaldībai 517 000 EUR, Bauskas novada 

pašvaldības summa tika sadalīta trim projekta idejām – šai idejai atvēlēti 105 147,06 EUR, 

ERAF projektam 200 000 EUR, SIA “Bauskas novada komunālserviss” sniedz 

ūdenssaimniecības projektu par atlikušo summu. V.Čačs vērš uzmanību, ka pašvaldības 

policijai ir mazas kapacitātes videonovērošanas sistēma, būtu nepieciešams jaudīgāks serveris 

videokameru sistēmas nodrošināšanai. I.Romānovs paskaidro, ka servera iegāde varētu tikt 

apsvērta, bet šī brīža problēma ir novecojušās videokameras, kuru izšķirtspēja naktī ir 

nepietiekama, dalība šajā projektā ir nepieciešama drošības sistēmas uzlabošanai novadā.  

I.Bramane apstiprina, ka serveris tiks iegādāts, vajadzības tika apzinātas sadarbībā ar 

pašvaldības policiju un IT nodaļu.  

 M.Mediņš rezumē uz Finanšu komitejas sēdi sagatavot pamatotu skaidrojumu viedo 

sistēmu iegādēm un ierosina sēdei pieslēgties arī pašvaldības policijas priekšnieku, jo nav īsti 

pārliecības par projekta aktivitāšu nepieciešamību.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana.    

  

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Mārtiņš Mediņš, Inita 

Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Rihards Melgailis) 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par dalību sadarbības projektā "Sabiedrības 

drošības sistēmas attīstība pašvaldībās"". 

 

 

4.p. 

Par dalību sadarbības projektā "Viedās pašvaldības attīstība Aizkraukles, Bauskas un 

Jelgavas novadā, ieviešot viedus risinājumus pašvaldību ēkās pašvaldības autonomo 

funkciju nodrošināšanā". 

 

(I.Bramane) 

 

Ziņo: I.Bramane.  

 Sagatavots lēmuma projekts dalībai projektā “Viedās pašvaldības attīstība Aizkraukles, 

Bauskas un Jelgavas novadā, ieviešot viedus risinājumus pašvaldību ēkās pašvaldības 

autonomo funkciju nodrošināšanā”, pamatojoties uz Eiropas Savienības kohēzijas politikas 

programmas 2021.–2027. gadam 5.1.1. specifiskā atbalsta mērķi “Vietējās teritorijas integrētās 

sociālās, ekonomiskās un vides attīstības un kultūras mantojuma, tūrisma un drošības 

veicināšana pilsētu funkcionālajās teritorijās”, kura mērķis ir veicināt viedo pašvaldību 

attīstību, ieviešot risinājumus pašvaldību autonomo funkciju un no tām izrietošu pārvaldes 

uzdevumu izpildes nodrošināšanā. Šajā projektā iesaistītas Bauskas, Jelgavas un Aizkraukles 

novada pašvaldības. Projekta idejai tika saņemts pozitīvs ZPR vērtējums un Latvijas Zinātnes 

padomes atzinums ar nosacījumiem. Projekts iekļauts Bauskas novada attīstības programmas 
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2022.-2028. gadam prioritātē. Projekta ietvaros plānots ieviest mākslīgā intelekta 

siltumapgādes kontroles sistēmas sniegtās iespējas, nodrošinot labāko iespējamo risinājumu 

ēkās, iekārtu regulācijā maksimālas laika, enerģijas un finanšu līdzekļu ekonomijas un 

mikroklimata komforta sasniegšanai, vienlaicīgi rūpējoties par CO2 izmešu apjoma 

samazināšanu - tiks ieviesta vieda un prognozēt spējīga sistēma ar attālinātu ēku siltummezglu 

vadību, izslēdzot vai būtiski samazinot telpu pārkaršanas periodus, nodrošinot vēl mazākas 

nobīdes no pieprasītās telpu temperatūras. Projekta īstenošanas rezultātā plānots sasniegt 

enerģijas patēriņa samazinājums par vismaz 10 %, tādējādi tiks veicināta pašvaldības ēku 

energoefektivitāte. Bauskas novadā plānota siltummezglu modernizēšana un telpu temperatūras 

regulēšanas iekārtu uzstādīšana šādās pašvaldības ēkās: pirmsskolas izglītības iestādēs 

“Mārpuķīte”, “Dartija”, “Zīlīte” filiālē,  “Pasaulīte” filiālē, kā arī Iecavas pamatskolā, Iecavas 

pamatskolas internātā, Saulaines sociālajā centrā. Projekta ilgums ir 36 mēneši, plānotais 

uzsākšanas laiks provizoriski 2025. gada I ceturksnī. Projekta kopējās plānotās izmaksas 

Bauskas novada pašvaldībai kā sadarbības partnerim kopā veido 230 000 EUR, tajā skaitā, 

ERAF finansējums 200 000 EUR jeb 85 % un pašvaldības līdzfinansējums 30 000 EUR jeb 15 

%. Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana.  

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Mārtiņš Mediņš, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par dalību sadarbības projektā "Viedās 

pašvaldības attīstība Aizkraukles, Bauskas un Jelgavas novadā, 

ieviešot viedus risinājumus pašvaldību ēkās pašvaldības autonomo 

funkciju nodrošināšanā"". 

 

 

5.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada Attīstības programmas 2022. – 2028. gadam Investīciju 

plānā. 

 

(I.Tijone, M.Mediņš, V.Čačs) 

 

Ziņo: I.Tijone.  

Lai nodrošinātu pašvaldības 2024. gada budžeta sasaisti ar plānošanas dokumentiem un 

varētu pretendēt uz ārējā finansējuma piesaisti, ir nepieciešams aktualizēt apstiprināto 

Attīstības programmas no 2022. - 2028. gadam Investīciju plānu. Pievienota informācija par 

precizējamām sadaļām saistībā ar iepriekš ziņotajiem projektiem, precizēti vairāki 

energoefektivitātes paaugstināšanas projekti, plāns papildināts ar jaunām aktivitātēm. Lūdz 

apstiprināt grozījumus. 

M.Mediņš jautā par Stacijas ielas garuma izbūves izmaksām. I.Tijone atbild, ka ielas 

garums ir 740 m, izmaksas līdz 1 milj. EUR, tiks uzsākta projektēšana.  

V.Čačs ierosina pagriezienā no Elejas ielas uzstādīt autobusu pieturu.    

Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Mārtiņš Mediņš, 
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Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par grozījumiem Bauskas novada Attīstības 

programmas 2022. – 2028.gadam Investīciju plānā". 

 

 

6.p. 

Par dzīvojamās mājas Rīgas ielā 40, Bauskā pārvaldīšanas tiesību nodošanu mājas 

pārvaldniekam. 

 

(G.Vīgupa, L.Baha) 

 

Ziņo: G.Vīgupa. 

 Pašvaldībā saņemts dzīvojamās mājas Rīgas iela 40, Bauskā dzīvokļu īpašnieku 

pilnvarotās personas iesniegums ar lūgumu nodot dzīvojamās mājas pārvaldīšanas tiesības 

pilnvarotai personai Dz.Rideram. Iesniegumam pievienots dzīvokļu īpašnieku kopības lēmums 

un pilnvarojuma līgums. Dzīvojamā māja sastāv no 7 dzīvokļiem – 6 privatizēti, 1 pašvaldības. 

Sagatavots lēmuma projekts nodot dzīvojamās mājas Rīgas iela 40, Bauskā un ar to saistīto 

palīgēku un funkcionāli saistītā zemesgabala pārvaldīšanas tiesības Dz.Rideram, uzdodot SIA 

“Bauskas novada komunālserviss” mēneša laikā no lēmuma pieņemšanas dienas nodot 

Dz.Rideram ar pārvaldīšanu saistītās lietas.  

 L.Baha jautā, kurā brīdī tiek lemts par šo māju nodošanu citai personai, vai saistībā ar 

pašvaldības īpašumu. G.Vīgupa atbild, ka par tām ēkām, kuras apsaimnieko pašvaldības 

kapitālsabiedrība.  

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
8 (Laine Baha, Arnolds Jātnieks, Jānis Kalniņš, Mārtiņš Mediņš, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Jānis Siugalis, Voldemārs Čačs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par dzīvojamās mājas Rīgas ielā 40, 

Bauskā pārvaldīšanas tiesību nodošanu mājas pārvaldniekam". 

 

 

 

Sēdi beidz 2024. gada 12. septembrī plkst. 14.28 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs     Mārtiņš Mediņš 

   

 

          

Sēdes protokolētāja      Ieva Skujeniece 


